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Evangelische Verlagsansta Jan 2013, 2013. Taschenbuch. Book Condition: Neu. 190x124x15 mm. Neuware -
Gottfried Arnold (1666-1714) ist vor allem durch seine 'Unparteiische Kirchen- und Ketzerhistorie' (1699/1700)
bekannt geworden, die in der neuzeitlichen Geschichts- und Kirchengeschichtsschreibung eine wichtige Etappe
markiert. Bereits die Vorlesung bei Antritt seiner Gießener Geschichtsprofessur (1697) und bisher unbekannte
Disputationsthesen (1697) lassen programmatische Weichenstellungen erkennen. Die Texte werden im
lateinischen Wortlaut ediert und kommentiert und erstmals ins Deutsche übertragen. Arnolds 'Gedoppelter
Lebenslauf', dessen erster Teil von ihm selbst entworfen, dann nach seinem Tod von Freunden fortgeschrieben
wurde, ist ein aufschlussreicher Text für die pietistische Biographik und Autobiographik. ['Doubly Curriculum
Vitae', 'De corrupto historiarum studio (On the corruptedness of historiography)' and 'Hypomnemata
(Considerations)'] Gottfried Arnold (1666-1714) is known primarily for his 'Unparteiische Kirchen- und
Ketzerhistorie', which marks an important stage in the historiography and church-historiography of the
modern era. Both the inaugural lecture, which he gave upon assuming his professorship as a professor of
history at the university of Giessen (1697), as well as his previously unknown disputation theses (1697) reveal his
programmatic standpoints. The original Latin text has been edited and annotated in the original Latin, and is
also presented for the first time in German translation. Arnold's 'Gedoppelter Lebenslauf', the first part of which
was written by Arnold himself, the second part posthumously by friends, is a revealing text for the study of
pietist biographies and autobiographies. 218 pp. Deutsch.
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